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Protokół nr 3 

z obrad trzeciej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych w dniu 19.12.2018r. 

 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 13:00 – do godz. 14:25. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2018r. 

poz. 994 z późn. zm./ 

 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku       - Danuta Zawidzka 

6. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

UM w Więcborku       - Tomasz Fifielski 

7. Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku  - Adam Kubiak 

8. Redaktor Portalu Informacyjnego „E-Krajna”   - Paweł Szydeł 

9. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

10. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Środecki 

 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na stronie 

internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku w Biuletynie 

Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane przez okres 

niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 
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4. Przyjęcie protokołu z I i II sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2018  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

10. Przyjecie uchwał w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Więcbork na 2019 rok oraz 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork: 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

b) przedstawienie Opinii Połączonych Komisji RM Budżetu i Finansów, Rolnictwa 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku, 

c) ustosunkowanie się Burmistrza Więcborka do opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

d) dyskusja, 

e) podjecie uchwał.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Więcborka. 

12. Informacja dotycząca podsumowania sezonu turystycznego w gminie i działaniach 

promocyjnych Gminy. 

13. Przedstawienie Planu pracy Rady Miejskiej na 2019 rok. 

14. Przedstawienie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok.  

15. Przedstawienie planów pracy stałych Komisji RM na rok 2019. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zakończenie. 

 

Ad. 4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z I i II sesji został 

napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokoły 

pod głosowania. 

 

Protokół z I sesji 

Na sali 15 radnych 

Za przyjęciem Protokołu głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 1 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

Protokół z II sesji 

Na sali 15 radnych 

Za przyjęciem Protokołu głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 
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Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 2 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Ad. 5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

 

08.12.2018 r.  

 Sołecka Wigilia w świetlicy Wiejskiej w Jastrzębcu. 

09.12.2018 r.  

 Udział w Jarmarku Mikołajkowym na targowisku w Więcborku. 

11.12.2018 r.  

 Wigilia Zarządu Oddziału Miejsko – Gminnego Związku OSP w Więcborku w remizie 

OSP w Więcborku. 

14.12.2018 r.  

 Imieniny SP nr 1 im. Polskich Noblistów w Więcborku połączone z kiermaszem 

świątecznym. 

15.12.2018 r.  

 Wystawa stołów wigilijnych w Zespole Szkół Centrum Kształcenia Rolniczego                       

w Sypniewie, 

 Wigilijny Wieczór Seniora w świetlicy wiejskiej w Wituni. 

16.12.2018 r.  

 Spotkanie Wigilijne z Opłatkiem w Ręku dla seniorów, osób samotnych                               

i niepełnosprawnych z terenu Gminy Więcbork w SP Nr 1 im. Polskich Noblistów  

w Więcborku zorganizowany przez Burmistrza Więcborka, MGOPS w Więcborku, 

Stowarzyszenie AKTYWNI SPOŁECZNIE w Więcborku, MGOK w Więcborku oraz SP 

Nr 1 w Więcborku. 

17.12.2018 r.  

 Spotkanie wigilijne z pracownikami i sympatykami Miejsko – Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Więcborku zorganizowane przez dyrekcje i pracowników tej jednostki; 

Spotkanie odbyło się w siedzibie biblioteki przy ul. Hallera w Więcborku, 

 Udział w posiedzeniu połączonych komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. 

18.12.2018 r.  

 Spotkanie opłatkowe sołtysów Gminy Więcbork w budynku CAS w Więcborku                       

w spotkaniu Radę Miejską w Więcborku reprezentowali radni – sołtysi (Brygida Migawa, 

Jan Antczak, Stanisław Piłka, Jacek Kabattek) życzenia w imieniu Rady Miejskiej                    

w Więcborku złożył radny Stanisław Piłka, 

 Spotkanie opłatkowe zorganizowane przez Starostę Sępoleńskiego Pana Jarosława 

Tadycha w Restauracji Słoneczna w Sępólnie Kraj. Radę Miejską w Więcborku 

reprezentowała Wiceprzewodnicząca Pani Beata Lida, 

 Jasełka i wieczór kolęd połączony z kiermaszem ozdób świątecznych w SP w Pęperzynie, 

 Spotkanie opłatkowe członków oddziału rejonowego Polskiego Związku Emerytów, 

Rencistów i Inwalidów w Więcborku w Restauracji Pomorzanka w Więcborku. 

19.12.2018 r.  

 Udział w spotkaniu wigilijnym w ŚDS w Więcborku, 
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 Spotkanie wigilijne w Przedszkolu Gminnym i Klubie Dziecięcym w Więcborku Radę 

Miejską w Więcborku reprezentował Wiceprzewodniczący Pan Henryk Szwochert. 

 

 

Ad. 6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

 

28.11.2018r. - udział w obchodach 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa Zofii i Leona 

Najdowskich (miejsce: Restauracja Pomorzanka), 

29.11.2018r. - udział w pogrzebie zmarłej Pani doktor Bogumiły Drogoś-Mierzejewskiej 

 

W tym miejscu Burmistrz Więcborka poprosił Radnych i obecnych na obradach  

o powstanie i uczczenie Zmarłej minutą ciszy.  

 

30.11.2018r. - razem z Prezes Gminnego Związku OSP w Więcborku, Panią Teresą 

Dropińską, Burmistrz Więcborka udał się do Ośrodka Szkolenia PSP w Łubiance, gdzie 

odbyło się spotkanie dotyczące możliwości finansowego wsparcia zakupu bojowych 

samochodów dla OSP. W spotkaniu udział wziął Wojewódzki Komendant PSP nadbrygadier 

Janusz Halak. (Jednostka OSP w Więcborku potrzebuje lekki samochód do ratownictwa 

drogowego z modułem gaśniczym. Niestety jednostki w będące w systemie KSRG nie 

otrzymają dofinansowania do zakupu tego typu samochodu. Wchodzi w grę tylko samochód 

średni, którego wartość szacować można na około 800 000zł), 

01.12.2018r. - wraz z Z-cą Burmistrza, Panem Jackiem Masztakowskim udział  

w podsumowaniu sezonu WKM (miejsce: Restauracja Stara Stodoła w Nakle nad Notecią) 

03.12.2018r. - udział w uroczystych obchodach Święta Barbórki  organizowanych przez 

Polską Spółkę Gazownictwa Oddział Zakład Gazowniczy w Bydgoszczy. W programie Msza 

święta w Katedrze Bydgoskiej, a następnie Akademia w Centrum Kongresowym  

w Bydgoszczy. 

04.12.2018r.  - spotkanie ze sportowcami (ciężarowcami) z Gminy Więcbork, Łukaszem 

Losy (v-ce Mistrz Polski do lat 20 w kategorii wagowej do 105 kg) oraz Mikołajem Paterkiem 

(Mistrz Polski Młodzików do lat 15 w kategorii wagowej do 45kg). W czasie tego spotkania 

wręczyłem pamiątkowe listy gratulacyjne oraz torby sportowe (miejsce: gabinet Burmistrza) 

07.12.2018r. - spotkanie z grupą rolników z Gminy Więcbork, którzy zaniepokojeni są 

sposobem dysponowania gruntami przez KOWR (miejsce: gabinet Burmistrza). Ponadto tego 

dnia Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Rady Krajeńskiego Parku Krajobrazowego 

(miejsce: CAS Więcbork), a Z-ca Burmistrza uczestniczył: 

        - w spotkaniu z Prezesem Wojewódzkiego Związku Rolników, Kółek i Organizacji 

Rolniczych w Bydgoszczy (miejsce: Sępólno Krajeńskie), 

        - zebraniu KGW Borzyszkowo i Nowy Dwór (miejsce: świetlice wiejskie), 

        - spotkaniu opłatkowym Pszczelarzy (miejsce: Restauracja Pod Koroną), 

08.12.2018r. - udział w Wigilii Sołeckiej sołectwa Jastrzębiec (miejsce: świetlica wiejska  

w Jastrzębcu), 

10.12.2018r. - spotkanie opłatkowe połączone z Dniem Kupca organizowane przez 

Krajeńskie Stowarzyszenie Kupców i Przedsiębiorców (miejsce: Restauracja Słoneczna  

w Sępólnie Krajeńskim), 
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11.12.2018r. - udział w Walnym Zebraniu Członków LGR Nasza Krajna i Pałuki. Tematy 

zrealizowane, to m.in. :  Przedstawienie informacji dotyczących obecnego stanu wdrażania 

LSR 2014-2020 (miejsce: Przystań Powiat Nakielski w Nakle nad Notecią) oraz posiedzeniu 

Rady Nadzorczej ZGK w Więcborku. Omówiono m.in. wynik na działalności ZGK za 10 m-

cy (miejsce: siedziba ZGK w Więcborku). Tego dnia Burmistrz wziął także udział  

w spotkaniu Wigilijnym Gminnego OSP Więcbork (miejsce: OSP Więcbork) 

12.12.2018r. - odbyło się spotkanie z przedsiębiorcami Gminy Więcbork zorganizowane 

przez Gminę Więcbork, Pomorską Specjalną Strefę Ekonomiczną oraz BGK. Omówiono 

m.in. zasady i rodzaje wsparcia dla przedsiębiorców zgodnie z ustawą o wspieraniu nowych 

inwestycji (ustawa weszła w życie30 czerwca 2018 roku) oraz ofertę skierowaną dla 

przedsiębiorców przez BGK (miejsce: CAS w Więcborku). W tym dniu Burmistrz 

uczestniczył w spotkaniu Wigilijnym uczestników UTW w Więcborku (miejsce: Restauracja 

Pomorzanka w Więcborku), w godzinach wieczornych razem z Przewodniczącą Rady 

Miejskiej w Więcborku, Panią Anną Łańską oraz z-cą Burmistrza, Panem Jackiem 

Masztakowskim złożył kwiaty i zapalił znicze pod pomnikiem Orła Białego oddając tym 

samym hołd ofiarom stanu wojennego wprowadzonego w nocy z 12 na 13 grudnia 1981 roku, 

13.12.2018r. - spotkanie z Panią Dagmarą Fabiszak, pełnomocnikiem Kancelarii Prawnej 

Ostrowski i Wspólnicy. Przedmiotem spotkania była dalsza współpraca z Kancelarią 

(miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka), spotkanie z v-ce Starostą - Panem Andrzejem 

Marachem, dyrektorem BOOS – Panią Danutą Zawidzką oraz dyrektorem SP nr 2  

w Więcborku – Panią Małgorzatą Dropińską. Omówione zostały perspektywy współpracy  

i wspólnych działań dotyczących zaopatrzenia placówki oświatowe i opiekuńcze w ciepłe 

posiłki (miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka). Poza tym tego dnia Burmistrz odbył  

spotkanie z przedstawicielami Spółki Enea S.A. poświęcone planom rozwoju sieci 

energetycznej na terenie Gminy Więcbork (miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka), 

spotkanie z pracownikami ZGK w Więcborku (miejsce: Sala Bankietowa Pana Szylinga w 

Więcborku), spotkanie z autorem sztuki teatralnej „Generał” – Panem Jarosławem 

Jakubowskim (miejsce: Sala Lustrzana MGOK w Więcborku). 

14.12.2018r. - udział w konferencji „Staże zagraniczne w ramach programu Erasmus i PO 

WER” zorganizowanej przez CKZiU w Więcborku (miejsce: CKZiU w Więcborku) oraz  

udział w corocznych obchodach „imienin” SP nr 1 w Więcborku (miejsce: sala gimnastyczna 

SP 1 w Więcborku). 

15.12.2018r. - udział w Powiatowej Wystawie Stołów Wigilijnych zorganizowanych przez 

Przewodniczącą Gminnego KGW w Więcborku – Panią Danutę Bernasiewicz oraz dyrektora 

Zespołu Szkół Centrum Kształcenia Rolniczego w Sypniewie – Pana Mariana Basę – 

dyrektora szkoły ministerialnej (miejsce: ZSCKR w Sypniewie), a także w Wigilijnym 

Wieczorze Seniora w Sołectwie Witunia (miejsce: świetlica wiejska w Wituni), Wigilii dla 

Seniorów Sołectwa Suchorączek (miejsce: świetlica wiejska w Suchorączku). 

16.12.2018r. - Wigilia dla osób starszych, samotnych i niepełnosprawnych z Gminy 

Więcbork. Po raz kolejny zorganizowana przez Gminę Więcbork, MGOPS w Więcborku, 

Stowarzyszenie Aktywnych Społecznie w Więcborku oraz MGOK w Więcborku (miejsce: 

sala gimnastyczna SP nr 1 w Więcborku). 
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17.12.2018r. - spotkanie wigilijne w MGBP w Więcborku (miejsce: MGBP w Więcborku), 

udział w posiedzeniu połączonych Komisji Oświaty /…/, Rolnictwa /…/ oraz Budżetu /…/ 

(miejsce: CAS w Więcborku). 

18.12.2018r. - spotkanie wigilijne z sołtysami Gminy Więcbork (miejsce: CAS  

w Więcborku), udział w kiermaszu i jasełce zorganizowanej w  SP w Pęperzynie (miejsce: SP 

w Pęperzynie) oraz udział w spotkaniu opłatkowym Związku Emerytów, Rencistów  

i Inwalidów (miejsce: Restauracja Pomorzanka w Więcborku). 

19.12.2018r. - spotkanie opłatkowe z uczestnikami i pracownikami Środowiskowego Domu 

Samopomocy (miejsce: ŚDS w Więcborku). 

 

Ad. 7 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Interpelacji nie wniesiono 

 

Ad. 8-9 Projekty uchwał finansowych na rok 2018 przedstawiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.82.2018 z dnia 6 grudnia 2018r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 

85504 o kwotę 1.240,00 zł z przeznaczeniem na realizację rządowego programu „Dobry 

Start”. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §3110 i §4210. 

2. Zmniejsza się plan finansowy dochodów w rozdziale 70005§0950 o kwotę 247,00 zł w 

związku z błędnym przyjęciem do planu dwa razy tej samej kwoty odszkodowania za szkodę 

w lokalu komunalnym. Korekty dokonano także po stronie wydatków w rozdziale 

70005§4210. 

3. Zmniejsza się plan dochodów (§2460) o kwotę 23.116,00 zł i wydatków budżetowych 

(§4300) o kwotę 31.500,00 zł w rozdz. 90095 w związku realizacją zadania pn.: „Demontaż, 

transport i unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork”. 

Zmian dokonano w oparciu o otrzymaną fakturę od wykonawcy zadania potwierdzającą 

ostateczny koszt przedsięwzięcia. 

4. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

- 70005§0550 o kwotę 2.940,00 zł (wpływ z opłat z tytułu użytkowania wieczystego), 

- 70005§0750 o kwotę 4.200,00 zł (wpływ z opłat z najmu i dzierżawy składników 

majątkowych), 

- 70005§0770 o kwotę 55.100,00 zł (wpływy ze sprzedaży nieruchomości), 

- 70005§0920 o kwotę 50,00 zł (wpływ odsetek od zaległości z tytułu opłat za 

gospodarowanie mieniem komunalnym), 

- 75085§0970 o kwotę 861,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ kwot ściągniętych 

egzekucyjnie od byłego pracownika), 

- 75615§0310 o kwotę 200.000,00 zł i 75616§0310 o kwotę 100.000,00 zł (wpływy z podatku 

od nieruchomości), 
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- 75615§0340 o kwotę 528,00 i 75616§0340 o kwotę 15.824,00 zł (wpływy z podatku od 

środków transportowych), 

- 75615§0910 o kwotę 4.300,00 zł i 75616§0910 o kwotę 1.300,00 zł (wpływy z odsetek od 

zaległości podatkowych), 

- 75616§0320 o kwotę 25.000,00 zł (wpływy z podatku rolnego), 

- 75616§0500 o kwotę 6.300,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

- 75618§0490 o kwotę 491,00 zł (wpływy z opłaty za umieszczenie urządzeń w pasie 

drogowym), 

- 75621§0020 o kwotę 11.000,00 zł (wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych), 

- 75814§0920 o kwotę 4.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

- 80101§0610 o kwotę 70,00 zł (wpływ z opłat za wydanie duplikatów dokumentów), 

- 80101§0750 o kwotę 500,00 zł (wpływy z najmu i dzierżawy pomieszczeń oświatowych), 

- 80101§0970 o kwotę 164,00 zł (wpływy z dochodów różnych), 

- 80103§0660 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z opat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego), 

- 80103§0670 o kwotę 13.000,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wyżywienia  

w placówkach wychowania przedszkolnego), 

- 80104§0870 o kwotę 175,00 zł (wpływy ze sprzedaży majątku ruchomego), 

- 80104§0970 o kwotę 70,00 zł (wpływy z dochodów różnych), 

- 80113§0830 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z usług najmu autobusu szkolnego), 

- 85202§0970 o kwotę 700,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt w domu 

pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

- 85219§0830 o kwotę 1.600,00 zł (wpływy z usług opiekuńczych), 

- 85219§0970 o kwotę 225,00 zł (wpływy z rożnych dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

- 85295§0690 o kwotę 7.640,00 zł (wpływy z różnych opłat - refundacja za organizowane 

prace społecznie użytecznych). 

- 85502§2360 o kwotę 2.086,000 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

- 85506§0690 o kwotę 8.700,00 zł (opłaty rodziców za korzystanie z klubu dziecięcego), 

- 85506§0830 o kwotę 5.900,00 zł (usługa wyżywienia dzieci w klubie dziecięcym), 

- 85506§0970 o kwotę 4,00 zł (wpływy z rożnych dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

- 90002§0910 o kwotę 400,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi), 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego bądź przyjęcie do planu nowych 

pozycji dochodów. 

5. Zmniejsza się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

- 70005§0760 o kwotę 2.000,00 zł (wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności), 

- 75615§0330 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z podatku leśnego), 

- 75616§0360 o kwotę 3.600,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn), 

Weryfikacja powyższych planów finansowych nastąpiła w oparciu o analizę ich wykonania 

do końca XI 2018r. 

Na tej podstawie oraz na przewidywanym ich wykonaniu w grudniu br. stwierdza się, iż 

konieczna jest korekta. 

6. W rozdziale 60016 dokonuje się następujących zmian w planie finansowym wydatków: 

- w §4170 zwiększa się plan o kwotę 2.000,00 zł w celu sfinansowania wykonania 

przeglądów dróg gminnych, 

- w §4210 zwiększa się plan o 14.000,00 zł na zakup materiałów do bieżącego utrzymania 

dróg w okresie zimowym, 
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- w §4270 zwiększa się plan o kwotę 10.000,00 zł w celu sfinansowania remontów 

przepustów drogowych w Czarmuniu, Puszczy i w Adamowie, 

- w §4300 zwiększa się plan o kwotę 12.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług zbierania 

poboczy drogowych w Pęperzynie i w Puszczy, usług wałowania dróg, usług załadunku  

i rozładunku materiałów drogowych, 

- w §4440 zmniejsza się plan o kwotę 52,00 zł w związku z rozliczeniem wydatków  

z Zakładowego Fundusz Świadczeń Socjalnych, 

- w §6050 zwiększa się plan finansowy wydatków majątkowych pn.: „Przebudowa ul. Stary 

Rynek w Więcborku z kostki brukowej II etap” o kwotę 20.000,00 zł z przeznaczeniem na 

zakup materiałów drogowych do dokończenia zadania. 

7. W rozdziale 60095 w §4440 zmniejsza się plan finansowy wydatków bieżących o kwotę 

8.487,00 zł w związku z rozliczeniem wydatków z Zakładowego Fundusz Świadczeń 

Socjalnych, 

8. W rozdziale 70005, oprócz zmian opisanych w pkt 2 uzasadnienia, dokonuje się 

następujących zmian: 

- pomiędzy §4300 a §4400 dokonuje się przesunięcia kwoty 6.200,00 zł w związku  

z koniecznością zapewnienia środków na pokrycie kosztów zarządzania lokalami 

komunalnymi, 

- w §6050 zmniejsza się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: „Wykup 

gruntów” o kwotę 2.500,00 zł w związku z tym, iż zakupy niezbędne do realizacji zadań 

zaplanowanych na ten rok zostały zrealizowane. Zatem pozostałe środki zmniejszą planowany 

deficyt. 

9. W rozdziale 75023 dokonuje się następujących zmian w planie finansowym wydatków: 

- w §4280 zwiększa się plan o kwotę 300,00 zł w celu sfinansowania pracowniczych badań 

lekarskich, 

- w §4300 zwiększa się plan o kwotę 2.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług 

pocztowych, 

- w §4440 zmniejsza się plan o kwotę 641,00 zł w związku z rozliczeniem wydatków  

z Zakładowego Fundusz Świadczeń Socjalnych. 

10. Wprowadza się do planu finansowego wydatków realizację projektu pn.: „Więcborski 

Przedszkolak”, który realizowany będzie z dofinansowaniem z budżetu środków europejskich 

przez okres 24 m-cy, w tym przypadku na przełomie lat 2018 – 2020. Wysokość 

dofinansowania wyniesie 85% kosztów kwalifikowanych. Łączna wartość projektu wynosi 

999.822,00 zł i polegać będzie na utworzeniu nowych miejsc wychowania przedszkolnego, 

podnoszeniu kwalifikacji personelu pedagogicznego oraz na rozszerzeniu oferty edukacyjnej 

w oddziałach przedszkolnych. Plan do realizacji na 2018r. wynosi 155.778,00 zł. 

Wydatkowanie środków nastąpi w rozdziałach 80103 (§4017, §4019, §4117, §4119, §4127, 

§4129, §4217, §4219, §4247, §4249, §4307, §4309, §4447 i §4449) oraz 80146 (§4307, 

§4309, §4417 i §4419). 

11. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków bieżących w rozdziale 75085 oraz 

działach 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt. 10 uzasadnienia, w związku z bieżącym 

funkcjonowaniem placówek oświatowych oraz Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku. 

12. W rozdziale 75095 w §4440 zmniejsza się plan finansowy wydatków bieżących o kwotę 

25,00 zł w związku z rozliczeniem wydatków z Zakładowego Fundusz Świadczeń 

Socjalnych. 

13. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85502 pomiędzy §3110 

a §4110 o kwotę 892,00 zł celem zabezpieczenia środków na składki społeczne opłacane za 

świadczeniobiorców objętych obowiązkowym 
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ubezpieczeniem emerytalnym i rentowym. Ponadto, dokonano przeliczenia kosztów obsługi 

zadania. 

14. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 90002 pomiędzy §4440 

a §4300 o kwotę 506,66 zł w związku z rozliczeniem wydatków z Zakładowego Fundusz 

Świadczeń Socjalnych. 

15. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 90015 §4270 o kwotę 5.000,00 zł 

celem zakupu usług remontowych oświetlenia ulicznego. 

16. Zmniejsza się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w rozdziale 90019 §6230  

o kwotę 2.000,00 zł w zadaniu pn.: „Dofinansowanie wykonania przydomowych oczyszczalni 

ścieków” w związku z faktem zrealizowania złożonych wniosków. 

17. Zwiększa się plan finansowy wydatków bieżących w rozdziale 92109§4270 o kwotę 

2.000,00 zł z przeznaczeniem na remont łazienek w świetlicy w Dorotowie. Na ten cel 

przeznacza się niewykorzystane środki sołectwa w rozdziale 90004 §4210 oraz 92195 §4210 i 

§4300. 

18. W rozdziale 92695 dokonuje się następujących zmian w planie finansowym wydatków: 

- pomiędzy §4210 a §4260 dokonuje się przesunięcia kwoty 1.050,00 zł w związku  

z koniecznością zapewnienia środków na pokrycie kosztów energii elektrycznej w obiektach 

sportowych, 

- w §4440 zmniejsza się plan o kwotę 4,00 zł w związku z rozliczeniem wydatków  

z Zakładowego Fundusz Świadczeń Socjalnych. 

19. Zmniejsza się plan finansowy wydatków bieżących w następujących rozdziałach  

i paragrafach: 

- 71004§4300 o kwotę 5.000,00 zł (wydatki związane z planami zagospodarowania 

przestrzennego), 

- 85215§3110 o kwotę 1.691,00 zł (wydatki dotyczące wypłaty dodatków mieszkaniowych - 

liczba osób uprawnionych jest w tym roku mniejsza zatem i wartość wypłaconych świadczeń 

jest niższa), 

- 90001§4300 o kwotę 7.000,00 (wydatki związane z zakupem usług związanych  

z gospodarką ściekową), 

- 90004§4300 o kwotę 3.200,00 (wydatki związane z zakupem usług związanych  

z utrzymaniem zieleni na terenie Gminy), 

Weryfikacja stopnia realizacji założonych zadań w poszczególnych rozdziałach umożliwia 

dokonanie wskazanych powyżej korekt. Nowe plany finansowe zapewnią prawidłową 

realizację założonych celów. Powstałe oszczędności zostaną przeznaczone na zmniejszenie 

deficytu. 

 

Opinia Połączonych Komisji RM w Więcborku: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali  15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 3 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 
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b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

Zmiany w WPF dotyczą danych za 2018r. i wynikają z dotychczasowych  zmian w budżecie 

Gminy Więcbork. Ponadto zmniejsza się zaplanowany dotychczas deficyt, który wynosił  

1.350.000,00  zł o kwotę 350.000,00 zł. Aktualnie deficyt wynosi 1.000.000.00 zł. 

Zmniejszenie deficytu spowodowało zmniejszenie wartości przychodów. Przychody po 

zmianach wynoszą 1.578.579,52 zł. Na wartość przychodów składa się nadwyżka budżetowa 

z roku 2015 (260.695,63 zł) i 2016r. (1.315.883,89 zł).Ponadto, od 2019r. WPF został 

dostosowany (w tym także załącznik przedsięwzięć) do danych zawartych w ostatecznym 

projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej mającej obowiązywać od 2019r. Ponadto,  

w załączniku przedsięwzięć wprowadzono nowe przedsięwzięcie pn.: „Więcborski 

Przedszkolak”. Projekt realizowany ma być na przełomie lat 2018-2020 zarówno w zakresie 

wydatków bieżących, jak i majątkowych (2019r.). Łączna wartość projektu wynosi 

999.822,00 zł. Limity wydatków są następujące: 2018r. – 155.778,00 zł (wydatki bieżące), 

2019r. – 679.356,00 zł (wydatki majątkowe) i 2020r. – 164.688.00 zł (wydatki bieżące). 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali  15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 4 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

Ad. 10 Projekty uchwał w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Więcbork na 2019 rok oraz 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

przedstawił Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski oraz Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

Główne założenia polityki budżetowej Gminy Więcbork na rok 2018 przedstawił 

Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski cyt.: 

 

„Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! 

Zgromadzeni goście! 

 

 Panie i Panowie Radni! 

 Przed wami projekt budżetu na rok 2019. Dochody zaplanowano w wysokości 

58 316 903zł natomiast wydatki na poziomie 62 836 903zł i deficycie wynoszącym 

4 520 000zł. Deficyt sfinansowany będzie z nadwyżki z lat ubiegłych w wysokości 

1 310 063,59zł, kredytu w wysokości 1 189 002,41zł oraz pożyczki z WFOŚiGW w Toruniu 

w kwocie 2 020 934,00zł (o pożyczce powiem jeszcze w późniejszym czasie). Projekt 

budżetu przewiduje również nadwyżkę operacyjną w wysokości 2 343 868zł, co oznacza, że 

dochody bieżące są wyższe od wydatków bieżących, a to jest również warunkiem 
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koniecznym, zgodnie z art. 242 ust. 1 ustawy o finansach publicznych, aby Rada mogła 

uchwalić budżet. 

 Wysokość podatków i opłat, mocą podjętej Uchwały Rady Miejskiej poprzedniej 

kadencji, pozostaje na poziomie obecnego roku. Wynagrodzenie Burmistrza również nie 

ulega zmianie. Czynnik ludzki, jest niezwykle istotnym elementem realizacji wszelkich 

zadań. Bez profesjonalnej i zaangażowanej kadry, każdy projekt jest skazany na porażkę. 

Dlatego projekt budżetu przewiduje wzrost funduszu wynagrodzeń o 7%, czyli o wskaźnik 

wzrostu minimalnego wynagrodzenia na 2019 rok.  

 Wysoka Rado! 

 Jednymi z najważniejszych elementów przedstawionego projektu są załączniki nr 3  

i 12. Pierwszy z nich przedstawia wydatki inwestycyjne na następny rok w wysokości 

12 381 452zł a drugi wydatki i projekty realizowane ze środków pochodzących z funduszy 

strukturalnych i Funduszu Spójności na łączną kwotę, prawie 10 000 000zł. To doskonale 

pokazuje jak wiele będzie się działo w naszej Gminie w przyszłym roku. 

 Zaplanowane inwestycje mają na celu przede wszystkim podniesienie jakości życia 

naszych mieszkańców, ochronę środowiska oraz podniesienie atrakcyjności turystycznej 

naszej gminy, naszego miasta. 

 W roku 2019 na wydatki drogowe zabezpieczamy rekordową kwotę prawie 

4 300 000zł z czego na same inwestycje prawie 3 700 000zł. Jest to kontynuacja polityki 

inwestycyjnej prowadzonej razem z Radą poprzedniej kadencji ale mam nadzieję, jestem 

przekonany, że będzie ona Naszą wspólną polityką przez najbliższe pięć lat. 

 Zaplanowane inwestycje drogowe będą miały miejsce zarówno  na terenach wiejskich 

jak również w mieście. Kontynuować będziemy wspólnie  z Powiatem Sępoleńskim 

przebudowę drogi powiatowej na odcinku Lubcza – Borzyszkowo oraz budowę chodników 

przy drogach powiatowych w Zakrzewku oraz Borzyszkowie – łącznie na te cele 

przeznaczamy w formie dotacji 80 000zł. Na drogach gminnych proponujemy kolejne etapy 

przebudowy części ul. Wojska Polskiego w Więcborku wraz z budową kanalizacji 

deszczowej (kwota 1 000 000zł), ul. Strzeleckiej (270 000zł), ul. Słonecznej (200 000zł) 

oraz rozpoczynamy pierwszy etap przebudowy części ulicy Dworcowej w Więcborku 

(400 000zł). Nie zapominamy również o naszych sołectwach i ich mieszkańcach: 

rozpoczynamy pierwszy etap budowy drogi wraz z odwodnieniem w Runowie Krajeńskim 

(100 000zł), w Pęperzynie II (200 000zł), oraz ul. Runowskiej w Wituni (750 000zł). 

Nastąpi również kolejny etap modernizacji chodnika we wsi Sypniewo przy drodze 

wojewódzkiej. Planujemy zrealizować ostatni etap przebudowy drogi w technologii masy 

bitumicznej na odcinku Zabartowo – Puszcza (660 000zł). Oczywiście jeżeli pojawią się 

możliwości pozyskania środków zewnętrznych na przedstawione inwestycje będziemy chcieli 

z nich skorzystać (mam na myśli m.in. FOGR). 

 Największą inwestycją w roku 2019 będzie oczekiwana od lat, planowana w budżecie 

2017 i 2018 roku, budowa kanalizacji sanitarnej w Runowie Krajeńskim oraz  

w Więcborku na ul. 28 Stycznia oraz części ulicy Wyzwolenia.  Wartość tych inwestycji to 

kwota ponad 6 500 000zł z czego 2 020 934zł to wkład własny Gminy Więcbork, który 

chcemy sfinansować pożyczką z WFOŚiGW. Daje nam to możliwość ubiegania się  

w późniejszym czasie o częściowe umorzenie pożyczki (obecnie ok 20%).  
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 Jednym z elementów ciągłego podnoszenia atrakcyjności turystycznej naszego miasta 

jest planowana w 2019 roku budowa mola przy promenadzie, fontanny pływającej oraz 

infrastruktury turystycznej. Projekt realizowany będzie przy udziale środków pozyskanych 

przez Gminę z konkursu ogłoszonego przez LGR Nasza Krajna i Pałuki. W rozmowach z 

naszymi mieszkańcami wielokrotnie byłem pytany, kiedy będzie molo? Jeszcze w grudniu 

chcemy ogłosić trzeci już przetarg na to zadanie. 

 W tym roku wybudowaliśmy Centrum Aktywności Seniora, w którym obecnie się 

znajdujemy. W przyszłym roku nie zapominamy o naszych najmłodszych mieszkańcach. 

Realizowane będą dwa projekty „Więcborski Maluszek” przy utworzonym w tym roku 

Klubie Dziecięcym w Więcborku oraz Więcborski Przedszkolak. W ramach pozyskanych 

środków na bieżące funkcjonowanie i rozwój placówek zostaną również wykonane 

inwestycje polegające na modernizacji placu zabaw, oraz remont pomieszczeń łazienkowych 

w SP nr 2 w Więcborku, zakup wyposażenia do urządzenia interaktywnej sali doświadczalnej 

światła, oraz zestawy do integracji sensorycznej w SP nr 2 oraz Przedszkolu Gminnym w 

Więcborku. Dodatkowo budowa placu zabaw przy Klubie Dziecięcym. Wartość tych dwóch 

projektów w latach 2018-2020 to prawie 3 000 000zł (WM 1 904 094zł + WP 999 822zł) 

przy dofinansowaniu w wysokości 85% kosztów kwalifikowanych. 

 W 2019 roku przygotujemy również dokumentację na budowę boiska 

wielofunkcyjnego przy SP w Sypniewie. Powstaną również nowe punkty świetlne, 

kontynuować będziemy utwardzenie terenu przy budynku wielorodzinnym przy ul. Gdańskiej 

1 i 600 lecia, oraz rozpoczniemy utwardzenie terenu przy budynku na ul. Gdańskiej 8. 

Chciałbym części z państwa przypomnieć a nowym radnym powiedzieć, że prace przy 

budynkach wspólnot wykonywane są z inicjatywy mieszkańców oraz przy ich finansowym 

współudziale.  

 Wysoka Rado! 

 Przedstawione przeze mnie najważniejsze wskaźniki projektu budżetu na rok 2019 

oraz najważniejsze inwestycje nie powinny pozostawiać wątpliwości,  że zakładany deficyt 

wynika z dużej ilości inwestycji, pozyskanych środków zewnętrznych oraz wydatków 

majątkowych na kwotę ponad 12 000 000zł. Wykonanie zaplanowanych zadań przyczyni się 

do dalszego zrównoważonego rozwoju całej naszej gminy. 

 Zapewniam również, że w trakcie realizacji budżetu dołożę wszelkich starań aby 

wykonać budżet pod względem zadań a równocześnie w miarę możliwości ograniczyć 

konieczność zaciągnięcia kredytu.  

 Proszę o podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na rok 

2019.” – koniec cytatu. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork uzupełniła powyższe informacją dotyczącą opinii wydanych 

przeraz Regionalną Izbę Obrachunkowa w Bydgoszczy, a także uwagami dotyczącymi 

samych omawianych dokumentów: 

a) Uchwała Nr 16/P/2018 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Bydgoszczy z dnia 5 grudnia 2018r. w sprawie: opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Więcbork na 2019r. – dokument stanowi załącznik Nr 5 do 
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niniejszego Protokołu /dostępny do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy 

Więcbork/, 

 

Opinia RIO – pozytywna, bez uwag. 

 

Opinia została przygotowana w oparciu o projekt budżetu, który został przedłożony w RIO 

dnia 14 listopada. W zakresie dochodów i wydatków oraz planowanego deficytu, czy 

przychodów różni się nieznacznie od tego, co powyżej przedstawione zostało przez 

Burmistrza Więcborka. Są to jednakże zmiany korzystne z uwagi na fakt, że planowany 

deficyt aktualnie jest niższy od pierwotnie zakładanego o kwotę 50.000,00 zł, a kwota 

planowanego do zaciągnięcia kredytu jest niższa o prawie 1.000.000,00 zł. Zmiany wynikają 

przede wszystkim z faktu ustalenia nowych stawek opłaty śmieciowej, które obowiązywać 

będą od nowego roku, jak również uwzględnienia w projektowanym budżecie zarówno po 

stronie dochodów i wydatków Projektu „Więcborski Przedszkolak”. Ponadto zmiany  

w budżecie tegorocznym tj. kolejne zmniejszenie deficytu, które uwolniło nadwyżkę 

budżetową, która może być źródłem finansowania działalności Gminy w roku 2019.  

 

b) Uchwała Nr 16/WPF/2018 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 5 grudnia 2018r. w sprawie opinii o projekcie 

uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Więcbork – dokument 

stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego Protokołu /dostępny do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/, 

 

Opinia RIO – pozytywna, bez uwag. 

 

Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork obejmuje lata 2019-2027.  

W zakresie roku 2019 dokument jest spójny z danymi zaprezentowanymi w trakcie 

omawiania budżetu Gminy Więcbork na rok 2019. Od roku 2020 dochody i wydatki zostały 

skalkulowane na poziomie umożliwiającym realizację zadań. Ponadto przyjęto zasadę, że od 

roku 2020 będzie wypracowywana nadwyżka, która stanowić będzie źródło finansowania 

rozchodów tzn. spłaty posiadanego zadłużenia. Oznacza to, że w okresie obowiązywania 

WPF nie jest zakładane zaciąganie innych zobowiązań kredytowych, pożyczkowych, czy 

emisja obligacji. Wieloletnia Prognoza Finansowa posiada również załącznik przedsięwzięć, 

gdzie na rok 2019 i trzy następne lata dokładnie z nazwy wyszczególnione przedsięwzięcia, 

które Gmina chciałaby zrealizować. Zadania mają charakter wieloletni – etapowy. 

 

 

c) Uchwała Nr 9/Dpr/2018 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 5 grudnia 2018r. w sprawie: opinii  

o możliwości sfinansowania planowanego deficytu przedstawionego w projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Więcbork na 2019 rok – dokument stanowi załącznik Nr 

7 do niniejszego Protokołu /dostępny do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork/. 

 

Opinia RIO – pozytywna, bez uwag. 

 

Opinia Połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego - dla 

powyższych projektów - pozytywna. 
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Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda odnosząc się do obecnego na sesji Wicestarosty Powiatu wyraził 

nadzieję, że ostatni etap budowy drogi relacji Borzyszkowo-Lubcza zostanie ostatecznie 

sfinalizowany. W przeciwnym razie trzeba będzie wrócić do początku z jego etapami 

budowy. Pytał również, czy uwzględniono zostały przez wykonawców uwagi dotyczące 

poboczy wykonywanej drogi, a konkretnie różnicy poziomów i konieczności ich 

zniwelowania. Radny zastanawiał się także, czy Gmina Więcbork jest przygotowana na 

sytuację, kiedy uwzględnione zostaną żądania protestujących nauczycieli w kwestii zwyżki 

wynagrodzenia.  

 

Radny Jacek Kabattek zapytał, zwracając się również do Wicestarosty Powiatu, czy remont 

drogi do Nowego Dworu będzie kontynuowany, a jeżeli tak, to czy Gmina Więcbork będzie 

musiała partycypować w jego kosztach. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła, by Wicestarosta odpowiedział na zadane pytania w punkcie 

„Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych”. 

 

Wicestarosta Powiatu zadeklarował odpowiedź po skonsultowaniu wniesionych spraw  

z odpowiednimi służbami Starostwa Powiatowego.   

 

Radny Stanisław Wegner powiedział, że w informacjach zabrakło mu wzmianki o planach 

poprawy estetyki i modernizacji elewacji budynków centrum miasta Więcborka. Więcbork 

robi się „szary i brudny”. Chciał wiedzieć, czy coś w kierunku zmiany tej sytuacji będzie 

robione. 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiadając na pytanie radnego Wendy dotyczące uposażeń 

nauczycieli placówek gminnych wskazała, iż w budżecie Gminy Więcbork na rok 2019 

zaplanowany jest wzrost wynagrodzeń nauczycieli o 5% od miesiąca stycznia. Wyraziła 

nadzieję, że w momencie, kiedy zapadnie decyzja o wyższym wzroście wynagrodzeń będzie 

ona miała odzwierciedlenie w subwencji oświatowej. 

 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do pytania radnego Wegner mówił, że rozumie, iż radny 

rozpoczyna dopiero pracę, jako radny ale zasada jest taka, że aby coś pojawiło się w budżecie 

musi zostać zgłoszone, jako wniosek na etapie konstruowania budżetu. Wyjaśnił też, że 

zagadnienie, o którym wspomniał radny nie pojawiło się w budżecie, gdyż w większości 

budynki, o których mowa, są własnością prywatną, bądź własnością Wspólnot 

Mieszkaniowych, w których Gmina Więcbork ma również swoje udziały. Niejednokrotnie 

udowadniano, że jeżeli Wspólnota podejmuje decyzję odnośnie remontu, czy rewitalizacji 

swojego budynku /mowa o częściach wspólnych/, to Gmina również wnosi swój wkład. 

Wielokrotnie też rozmawiał z mieszkańcami na ten temat i wyrażał otwartość Gminy na 

podobne działania. Cały czas analizowane są możliwości i opcje przeprowadzenia przez 

wspólnoty szybszego procesu rewitalizacji budynków ale należy pamiętać, że mamy tu do 

czynienia  

z budynkami prywatnymi, natomiast Gmina może inwestować tylko we własne 

nieruchomości – swój majątek. Niezależnie od tego, wspólnie z Kierownikiem ds. Inwestycji  

i Zasobów Komunalnych,  poszukuje się możliwości usprawnienia tegoż procesu i źródeł 

finansowania, które nie obciążałyby znacząco i jednorazowo mieszkańców. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
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w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Więcbork na 2019 rok: 

 

Na sali 15 radnych 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało  -15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 8 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

 

 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork: 

 

Na sali 15 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało  -15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 9 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

Przewodnicząca RM ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad.  Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Więcborka przedstawił 

Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

Przedmiotowa uchwała reguluje miesięczne wynagrodzenie Burmistrza Więcborka 

począwszy od dnia ślubowania tj. od dnia 19 listopada 2018 r. Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 

2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym rada gminy ustala wynagrodzenie 

burmistrza. W dniu 19 listopada 2018 r. Burmistrz Więcborka, złożył wobec Rady Miejskiej 

w Więcborku ślubowanie, tym samym objął obowiązki burmistrza. Burmistrz jest 

pracownikiem Urzędu Miejskiego w Więcborku, zatrudnionym na podstawie wyboru i w 

związku z tym należało ustalić warunki wynagrodzenia. Wysokość wynagrodzenia proponuje 

się na dotychczasowym poziomie. 

Opinia Połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego -

pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

Na sali 15 radnych 
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Za przyjęciem uchwały głosowało  -15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 10 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

Ad.12 Informację dotycząca podsumowania sezonu turystycznego w gminie i działaniach 

promocyjnych Gminy przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek 

Masztakowski. 

Informacja przedstawiona została w postaci prezentacji multimedialnej i uzupełniona 

obszernym komentarzem prelegenta /materiał do wglądu w biurze Rady Miejskiej  

w Więcborku/ 

 

Ad. 13-14 Plany pracy: Rady Miejskiej oraz stałych Komisji Rady Miejskiej  

w Więcborku na rok 2019 rok przedstawione zostały przez Przewodnicząca Rady 

Miejskiej w Więcborku p. Annę Łańska oraz Przewodniczących poszczególnych Komisji 

stałych RM. 

 

 Plan Pracy RM w Więcborku – stanowi Załącznik Nr 11 do niniejszego Protokołu 

/dostępny do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 Plan pracy Komisji Rewizyjnej - stanowi Załącznik Nr 12 do niniejszego Protokołu  

/dostępny do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 Plan pracy Komisji Budżetu i Finansów - stanowi Załącznik Nr 13 do niniejszego 

Protokołu /dostępny do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 Plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych - stanowi Załącznik 

Nr 14 do niniejszego Protokołu /dostępny do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork/. 

 Plan pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej  i Porządku 

Publicznego - stanowi Załącznik Nr 15 do niniejszego Protokołu /dostępny do wglądu 

w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

Powyższe plany przyjęte zostały bez uwag i propozycji zmian. 

Ad.15 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała odpowiedź Burmistrza 

Więcborka na interpelację pisemną, złożoną przez radnego Andrzeja Wenda na II sesji rady 

Miejskiej w Więcborku w dniu 28.11.2018r. /radny otrzymał ją również drogą 

korespondencyjną/ 

„Stosownie do § 35 ust. 5 Uchwały Nr XLII/354/18 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 23 

września 2018 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Więcbork (Dz. Urz. Woj. Kuj. – Pom. 

poz. 491) Burmistrz Więcborka uprzejmie informuje: 

1. Burmistrz Więcborka wielokrotnie wyrażał swoją wdzięczność dla pracy i zaangażowania 

osób pełniących funkcje sołtysów. Dlatego też wystąpił w 2016 roku do Rady Miejskiej w 

Więcborku z projektem uchwały zmieniającym uposażenie sołtysów. W dniu 30 marca 
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2016 r. Rada Miejska w Więcborku podjęła uchwałę nr XVII/112/16 w sprawie poboru w 

drodze inkasa podatku rolnego, leśnego, oraz podatków i opłat lokalnych. Jednocześnie 

Burmistrz Więcborka zgadza się z argumentacją przedstawioną przez Pana Radnego, 

dlatego też mając na uwadze realia finansowe Gminy Więcbork postanowił podjąć próbę 

ponownego uregulowania tego problemu po zakończeniu I kwartału 2019 r. 

2. W miesiącu grudniu Kierownik Referatu rolnictwa  i ochrony środowiska UM  

w Więcborku dokona wizji w terenie. W przypadku potwierdzenia stanu opisanego  

w interpelacji zostanie zlecone podcięcie gałęzi na wskazanej przez Pana drodze  

w terminie do końca stycznia 2019r. 

3. Zgodnie z przyjętymi rozwiązaniami w zakresie instalowania nowych punktów świetlnych 

na terenie sołectw Gminy Więcbork. Usytuowania punktów świetlnych dokonuje się  

w porozumieniu z radą sołecką po zabezpieczeniu co najmniej 50 % wykonania takiej 

inwestycji w funduszu sołeckim danego sołectwa. Z otrzymanych dokumentów podziału 

funduszu sołeckiego przez Sołectwo Wymysłowo wynika, że  nie zaplanowano żadnych 

kwot z przeznaczeniem na budowę nowych punktów świetlnych. W związku  

z powyższym Burmistrz Więcborka nie ujął w projekcie budżetu Gminy Więcbork na 

2019 r. zadania wskazanego w Pańskiej interpelacji. Jednocześnie nie wyklucza 

możliwości wprowadzenia takiej inwestycji w trakcie realizacji budżetu roku 2019 po 

dokonaniu stosownych ustaleń z właściwymi organami Sołectwa Wymysłowo. 

 

Ad.16  Wolne wnioski i informacje. 

Radny Wojciech Janicki wnioskował, by Gmina zwróciła się do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, by skutecznie załatali ubytek na skrzyżowaniu ul. Złotowskiej i Hallera  

w Więcborku. 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, że w kolejnym dniu ma nastąpić realizacja 

tego zadnia. 

Wicestarosta Powiatu odpowiadając na pytania zadane we wcześniejszej części obrad 

stwierdził, że według uzyskanych informacji niwelacja poziomów poboczy na drodze relacji 

Borzyszkowo-Lubcza już została wykonana. W przypadku modernizacji drogi do Nowego 

Dworu zadanie nazwane jest rzeczywiście etapem pierwszym. Jeżeli chodzi o dokończenie 

tegoż odcinka drogi, należy trochę poczekać. Jeżeli, jednak finanse pozwolą, to może nie 

natychmiast ale na przestrzeni kilku najbliższych lat, uda się to zadanie wykonać całkowicie. 

Pozostając przy głosie złożył wszystkim obecnym życzenia świąteczno-noworoczne. 

W tym miejscu, Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku Miejskiej korzystając  

z faktu transmisji obrad on-line w imieniu całej Rady złożyła życzenia świąteczno-

noworoczne wszystkim mieszkańcom gminy Więcbork. Życzyła dużo Zdrowia, Szczęścia, 

Pomyślności i Spełnienia Wszystkich Marzeń, żeby wszystkim mieszkańcom żyło się  

w gminie Więcbork coraz lepiej. Deklarowała, że Rada będzie robić wszystko, aby działo się 

dobrze i układało się tak, jak Mieszkańcy sobie tego Życzą. 

Burmistrz Więcborka nawiązując do wniosku radnego Janickiego podał,. Że wszystko 

zostało już w tej materii ustalone. Problem polega na tym, że są to na tyle newralgiczne 

miejsca  na skrzyżowaniu, że wszystkie do tej pory stosowane masy były kładzione metodą 

ręczną z tzw. „worka”. Te wypełnienia nie wytrzymują obciążenia natężenia ruchu  

w przedmiotowym miejscu i po prostu się wykruszają. W dniu po sesji firma wykonująca 

nawierzchnię na ulicy Orlej w Więcborku, zgodnie z umową, wykona również odcinek na 

skrzyżowaniu. Wykonanie nastąpi inną metoda niż stosowana dotychczas, więc ma nadzieję, 
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ze tym razem będzie to skuteczna i trwała interwencja. Kończąc dołączył się do Życzeń 

składanych przez Przewodniczącą RM i złożył życzenia wszystkim obecnym na sesji oraz 

Mieszkańcom gminy Więcbork, Życząc: Zdrowych, Błogosławionych Świąt Bożego 

Narodzenia. Zwracając się do Radnych powiedział, że należy życzyć sobie, aby uchwalony 

budżet, zadaniowo zrealizowany został w stu procentach. Jak się tak stanie, będzie można 

czuć satysfakcję, a mieszkańcy na pewno poprawią swój byt. 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady trzeciej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku” zamknęła obrady. 

Prot. I. Mrozek 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                w Więcborku 

 

                                                                    /-/ Anna Łańska 

  

 


